
Beantwoording MONDELINGE VRAGEN ART 45: 

Mondelinge artikel 45 vragen Partij van de Arbeid Sliedrecht betreffende de College informatiebrief 
van 24 Maart Aan wethouder Den Braanker  

1. U heeft het rapport van het RIVM ontvangen en naar aanleiding hiervan heeft de Gemeente 
Dordrecht samen met de Provincie besloten een informatieavond te beleggen op een nader 
te bepalen tijdstip op een nader te bepalen locatie in Dordrecht op 5 april. In samenwerking 
met de gemeente Sliedrecht en Papendrecht. Waar bestaat die samenwerking uit? en 
waarom is er niet gekozen voor een bijeenkomst in de gemeente met de grootste 
bevolkingspopulatie in de mogelijke gevarenzone van Dupont? 
 
Antwoord: Het college werkt samen met Dordrecht en Papendrecht zodat iedereen op hetzelfde 
moment over dezelfde informatie kan beschikken. Met u zijn we van mening dat het van belang is 
dat zoveel mogelijk betrokken inwoners volledig geïnformeerd worden. Verschillende organisaties 
als RIVM en Dienst Gezondheid & Jeugd zijn aanwezig om informatie te verstrekken en vragen te 
beantwoorden. De provincie Zuid-Holland en Dordrecht hebben bepaald dat op 5 april a.s. de 
informatieavond georganiseerd wordt. 
 

2. Hoe gaat u op een tijdige wijze de bewoners van dit gebied informeren over deze 
bijeenkomst? 
 
Antwoord:  Op alle  postadressen wordt binnen de contourgebieden (ruim 1.600 adressen in het 
lichte en donkerblauwe gebied) een uitnodiging per brief bezorgd. De brief is als bijlage 1 
toegevoegd. 
 

3. Deze bijeenkomst is, zo staat in uw college informatiebrief, OOK toegankelijk voor inwoners 
van Sliedrecht en de gemeente Papendrecht die IN het contourengebied wonen. Voor wie is 
deze bijeenkomst nou eigenlijk wel bedoeld? 
 
Antwoord: De informatieavond is voor alle inwoners en medewerkers die binnen het gehele 
contourengebied wonen en of werken, en voor overige betrokken en of bezorgde inwoners van 
Sliedrecht en Papendrecht. Naast de uitnodiging aan de bewoners en bedrijven in het 
contourengebied wordt een aankondiging gedaan op de gemeentepagina en website van de 
gemeente. Zie bijlage 2 en 3.  
 

4. Kunt u bevestigen dat deze bijeenkomst toegankelijk is voor iedereen die zich zorgen maakt 
binnen en buiten deze contouren? 
 
Antwoord: zie antwoord 3 
 

5. Kunt u bevestigen dat tijdens deze bijeenkomst er ook voldoende gelegenheid zal zijn om 
vragen van bezorgde bewoners te beantwoorden? 
 
Antwoord: De informatieavond heeft het doel om iedereen zijn of haar vragen te kunnen laten 
stellen. Het is belangrijk dat alle vragen gesteld kunnen worden en dat er antwoord is op de 
vragen. 
Naast een plenaire toelichting van het RIVM op het onderzoek, wordt nadere informatie gegeven 
over de onderwerpen bodem, water, lucht en gezondheid. Er zijn deelsessies die om het half uur 
plaatsvinden. Een plenaire presentatie om wordt ieder uur gegeven. In het plenaire deel is ruimte 
voor vragen, insprekers zijn niet ingepland.  
 

6. Kunt u aangeven of er deze avond gelegenheid is voor overige om het woord te voeren, 
bezorgdheid te delen en of vragen te stellen en te beantwoorden? 

 

Antwoord: Zie antwoord 5. 
 

7. Naar aanleiding van het RIVM rapport en de reacties van de betrokken colleges heeft 
Chemours een verklaring uitgegeven. Kunt en wilt u hierop inhoudelijk reageren en de 
mening van het college hierover geven? 
 
Antwoord: Chemours gaat over haar eigen woorden. Het college staat voor de gezondheid van de 
inwoners en dat bepaalt ook de inzet en vervolgstappen van het college.  



 
8. U onderschrijft in uw brief het advies van het RIVM wat ook is overgenomen door de 

staatssecretaris. Het eerste advies betreft een gerichte steekproef. Bent u het daar mee 
eens een steekproef? 
 
Antwoord: Ja, de steekproef is nodig om de berekening te staven en daarmee meer zekerheid te 
geven over de effecten op de gezondheid. Afhankelijk van de uitkomsten kan besloten worden om 
een bevolkingsonderzoek te doen. 
 

9. Deze steekproef behelst een onderzoek waarbij binnen een, nog niet nader gedefinieerd, 

gebied een steekproef wordt gehouden om te bekijken of de bloedwaarden binnen de 

gezondheidskundige waarden liggen. Vindt u niet dat alle bezorgde burgers die nu of in het 

verleden in of nabij het risicogebied gewoond en of gewerkt hebben en zich nu zorgen 

maken bij het onderzoek betrokken dienen te worden? Zo nee waarom niet? 

 

Antwoord: Tijdens een bestuurlijk overleg op 23 maart jl heeft het college zich sterk gemaakt om de 

steekproef ruimhartig binnen het contourengebied te laten plaatsvinden (bewoners en 

medewerkers). Het RIVM heeft dit toegezegd. De wijze waarop het RIVM haar steekproef bepaalt, 

is in eerste instantie haar verantwoordelijkheid. Dat het RIVM rekening houdt met de vraag van 

oud-inwoners en of oud-medewerkers vinden wij niet meer dan logisch. De toezegging is dat 

Sliedrecht betrokken wordt bij de uitwerking van de opdracht voor een steekproef. 

 

10. Zo ja, bent u in dat geval bereid als college het verzoek van deze mensen deel te mogen 

nemen aan het onderzoek te steunen en u daarvoor in te zetten? 

 

Antwoord: Ja, zie ook de inzet en inbreng van het college tot nu toe. 

 

11. Zo nee, hoe gaat u dan de groeiende ongerustheid wegnemen bij uw inwoners? 

 

Antwoord: Nvt 

 

12. U schrijft verder in uw brief dat u het een goede zaak vindt dat de dienst gezondheid en 

jeugd huisartsen informeert over het rapport en de individuele bloedtest van het ASZ en het 

Rivas Beatrix ziekenhuis. In welke regio worden de huisartsen geïnformeerd? En wat zou 

dat advies volgens het college moeten zijn? 

 

Antwoord: DG&J heeft reeds alle huisartsen in de gemeenten Sliedrecht, Papendrecht en 

Dordrecht geïnformeerd. Daarnaast is er overleg tussen artsen om waar nodig collegiaal te kunnen 

consulteren. 

Het college snapt dat iemand zijn of haar argumenten kan hebben om deel te nemen aan de 

individuele bloedtest, bijvoorbeeld om onrust of onzekerheid weg te nemen. Het besluit om wel of 

niet deel te nemen blijft wel ieders eigen afweging. 

  

13. Vindt u niet dat naar aanleiding van de schadelijke emissies door Dupont in het verleden nu 

Chemours voor de kosten van zo’n onderzoek op zou moeten draaien, onder het motto van 

de vervuiler betaald, en niet uw bezorgde burger die een particulier onderzoek laat doen? 

 

Antwoord: Het college kan zich goed voorstellen dat u deze vraag stelt, alleen gaat het college niet 

over de portemonnee van Chemours. Het college is bereid om deze vraag te stellen aan Chemours 

tijdens een overleg met de directie. 

 

14. Het college omschrijft het RIVM rapport als zorgelijk. Maar u bent enigszins gerustgesteld 

dat de berekening in de buitenste contouren binnen de  grenswaarden is gebleven. Kunt u 

aangeven wat u in die berekeningen gerust stelt op basis van emissie gegevens en 

dierproeven zonder dat er feitelijke informatie omtrent vastgestelde bloedwaarden 

voorhanden is? 

 

Antwoord: In de berekening in het buitenste contour is in geen van de scenario’s een overschrijding 

van de gezondheidskundige grenswaarde opgetreden. Zoals eerder aangegeven pleit het college, 



in navolging van het RIVM, voor het uitvoeren van een steekproef om de onzekerheid en 

ongerustheid verder te verkleinen. 

 

15. Op korte termijn wordt een beeldvormende vergadering georganiseerd. Daarin wordt een 

toelichting op het rapport gegeven door het RIVM. U weet dat mijn agenderingsverzoek 

hiertoe heeft gevraagd om een toelichting en advies van een expert. Dezelfde die betrokken 

is geweest bij de 3e Merwedehaven problematiek. Hebben we het hier over dezelfde 

vergadering? 

Antwoord: Uw verzoek is om de raad te faciliteren met deskundige expertise, zoals die van RIVM, 

DG&J en MOB. Het college is bereid om uw verzoek te faciliteren, waarbij opgemerkt dat de 

agendacommissie de opzet van de beeldvormende vergadering bepaalt. 

Mondelinge vragen (art. 45)  PRO Sliedrecht nav CIB PFOA emissie 24 mrt aan wethouder den 
Braanker voor besluitvormende raadsvergadering van 29 maart 2016 

16. U schrijft dat er bestuurlijk en ambtelijk is opgetrokken met de gemeenten Dordrecht en 
Papendrecht. Waarom is er gekozen voor een info avond in Dordrecht en heeft u zich niet 
hard gemaakt voor info avond in Sliedrecht? 

Antwoord: antwoord 1 
 

17. U schrijft dat op 5 april een info avond georganiseerd wordt voor bewoners. Deze is ook 
toegankelijk voor inwoners van Sliedrecht die in het contourengebied wonen en/of werken. Die 
worden per brief uitgenodigd. Hoe krijgt u inzicht in degene die jaren lang in het gebied 
gewoond hebben, maar op dit moment niet meer? En is deze avond ook voor alle andere 
geïnteresseerden vanuit de Sliedrechtse samenleving bedoeld? 
 
Antwoord: Het door u gevraagde inzicht kunnen we niet verschaffen, anders dan door er aandacht 
aan te besteden op de gemeentepagina en via de website.  
Tweede deel van de vraag: zie antwoord 4. 
 

18. U schrijft dat er op kort termijn een beeldvormende avond gehouden dient te worden, waar het 
RIVM toelichting verzorgt over haar rapport. Heeft u al beeld bij de precieze 
vorm/tijdsduur/locatie van deze vergadering? Denkt u daarbij ook aan bewoners en mensen 
uit het contourengebied? Is deze avond beperkt tot het RIVM rapport, of zal ook D&J 
aanwezig zijn, als ook specialist vanuit gemeente om zo van meerdere kanten de juiste 
beeldvorming te laten plaatsvinden?  
 

Antwoord: zie antwoord 15. 

 

19. Is het college voornemens om het goede voorbeeld van de PvdA fractie te volgen door 
een e-mailadres open te stellen waar mensen zich kunnen aanmelden voor een o.a. 
bloedonderzoek?  
Onderliggend is het feit dat mensen nu individueel deze bloedtest laten doen, of via andere 
initiatieven. 

a. Bent u van mening dat dit onderzoek open moet staan voor alle bezorgde 
Sliedrechtse inwoners die nu of in het verleden in/nabij het risicogebied gewoond of 
gewerkt hebben? 

Antwoord: Het college snapt dat iemand zijn of haar argumenten kan hebben om deel te nemen 
aan de individuele bloedtest, bijvoorbeeld om onrust of onzekerheid weg te nemen. Het besluit om 
wel of niet deel te nemen blijft wel ieders eigen afweging. 

b. Wat is uw zienswijze als college om dit structureel en georganiseerd te laten 
verlopen? 

Antwoord: het college kan niet de verantwoordelijkheid nemen voor een structureel en 
georganiseerd verloop van dit particulier initiatief. Daarom zal het college geen email-adres 
openstellen voor aanmelding e.d. 
 

20. Hoe staat het college in de te betalen gelden door inwoners bij deze bloedtest? €82,- is niet 
voor iedereen een vanzelfsprekendheid namelijk. Bent u van mening dat de te maken kosten 
door veroorzaker van deze situatie (Dupont/Chemours) betaald dienen te worden?  

 



Antwoord: zie antwoord 13 
 

21. U schrijft dat via gemeentelijke website inwoners en bedrijven geïnformeerd blijven. Wat doet u 
meer voor die inwoners die niet online actief zijn? Mag ik onder de door u genoemde 
gemeentepagina verstaan dat dit niet de FB gemeentepagina is, maar juist ook die in de 
lokale krant? 
 

Antwoord: Zowel via de lokale krant als de website worden inwoners en bedrijven geïnformeerd. 

Facebook is een aanvullend medium. 

 

22. Is het advies van de “expertgroep gezondheidsonderzoek en nazorg” al beschikbaar, wat de 
D&J als aanvulling heeft gegeven. Deze zou een dezer dagen bekend moeten worden, en dat 
geschreven op 24 maart.  

 
Antwoord: Het advies is gisterenmiddag beschikbaar gesteld aan het college. Omdat het college er 
nog geen standpunt over ingenomen heeft, wordt het antwoord voor 5 april nagezonden. 
 

23. U schrijft Rond de fabriek is geen sprake van een verhoogde blootstelling van omwonenden aan 
PFOA via drinkwater. Met betrekking tot de drinkwatervoorziening heeft het college van Oasen 
bevestigd gekregen dat binnen Sliedrecht geen drinkwater uit de nog te onderzoeken winputten is 
gebruikt. Kunt u deze bevestiging van Oasen met ons delen/inzichtelijk maken? 
 

Antwoord: Ja, zie bijlage 4 en 5 

 

24. Ik lees in uw CIB niets over de taak/verantwoordelijkheid van de omgevingsdienst. De gemeente 
is daarin vertegenwoordigd. Wat is het standpunt van de wethouder in deze? Bent u 
voornemens ook uw zienswijze in deze te delen met de raad? 
 

Antwoord: Het college spreekt bestuurlijk met de provincie Zuid-Holland als bevoegd gezag, die 

verantwoordelijk is voor de uitvoering van de Vergunningverlening, Handhaving en Toezicht door 

de Omgevingsdienst ZHZ. Natuurlijk heeft de vertegenwoordiger van het college in het algemeen 

bestuur van de Omgevingsdienst ook aandacht gevraagd met betrekking tot Chemours/ PFOA. 

Voor de volledigheid deze CIB is een reactie op het RIVM-rapport emissie PFOA bij omwonenden. 

Op de vergunningverlening e.d. wordt later teruggekomen, zoals aangegeven in de voorgaande 

CIB over de antwoorden van de provincie Zuid-Holland op vragen vanuit Sliedrecht. Zie ook bijlage 

6. 

 

25. U schrijft in uw CIB dat Het college heeft tijdens een bestuurlijk overleg (op uitnodiging van het 
ministerie van I&M) op 23 maart jl. de toezegging gekregen dat niet alleen de omwonenden in het 
gehele contourengebied, maar ook medewerkers van bedrijven in het Sliedrechtse deel van het 
binnenste contourengebied in het vervolgonderzoek betrokken worden. Bedoelt u met het gehele 
contourengebied ook de buitenste grens? 
 
Antwoord: Met het gehele contourengebied is een binnenste en een buitenste contourgebied 
bedoeld (het lichte en donkerblauwe gebied). 
 
 

Mondelinge vraag (art. 45)  CDA Sliedrecht nav CIB PFOA emissie 24 mrt aan wethouder den 
Braanker voor besluitvormende raadsvergadering van 29 maart 2016.. 

 

26. Is de wethouder van plan om een soortgelijke informatieavond in Sliedrecht te organiseren? 

Antwoord: zie vraag 1 

27. Op welke manier wordt er rekening gehouden in de informatieverstrekking met de bewoners van 

de AWBZ en verzorgings-/verpleeghuizen? Op welke manier worden direct betrokkenen bij deze 

inwoners, zoals ouders, verzorgers en andere familieleden die niet in Sliedrecht wonen. 

Antwoord: Uit het contact met ASVZ De Merwebolder blijkt dat zij nu geen specifieke vragen hebben en 

wel betrokken willen worden bij de steekproef. Er zijn afspraken gemaakt over het contact tussen de 

gemeente en ASVZ. 

 


